
NQ 10. Vuonna 1924 helmikuun 5 

~äivänä kokoontuivat ~duskun-

kunnan Pankkivaltuusmiehet, pu-

heenjohtaja Lavonius, herrat 

Nevanlinna, Tanner, Wuolijoki, 

af Forselles sekä varamies 

Auer. 

Läsnä olivat Johtokunnan 

puheenjohtaja Ryti ja jäsen 

Broms. 

35 §. 

Pankkivaltuusmiesten vuheenjohtaja lausui 



---
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Johtokunnan ~uheenjohtajan herra R;din tervetul-

johon hän kuluvan kuun alussa Jo~tokunnan ~usileeksi toimeensa, EUhe~~j~h t~~-=--

astui. 

Herra R;ti kiitti puheenjohtajan ter-

vehd;ksestä sekä toivoi Pankkivaltuusmiesten puo-

leltt. suopeaa suhteutumista. 

36 §. 

Herra  ~e:osti valuuttatilannetta. 

Valuu t ta. t i 1 an _Valuuttavaraston puhuja ilmoitti olevan 690 mil- ne-:-Orjeita muu-
tet3an. 

joonaa markkaa. Valuuttoja oli o!lut runsaanlai-

sesti tarjolla ja n:itä oli pakko ost~a rnelk o 

kalliilla hinnalla, ellei kurssitasoa alenneta. 

Esitti, että Johtokunta oikeutettaisiin ilman e-

delläkäypää neuvottelua alentamaan dollarin kurssia 

aina 38 markk~~n 50 penniin sea~ka. 

Puheenjohtaja ilmoitti kolmen pan~kival -

t~us~iehen neuvotelleen a~iasta ja asettuneen sille 

].ACnnalle, että dollarin kurssia olisi noreammin a-

lennettava. 

Pankkivaltuusmiehet p~ättivät hyväksyä teh-

d vn e "' ""1· t ~· k sen. (Kirjelmä i5.) v 



Kysy~Js ,dis-
k,:,n t tokorQn__
len tamisesta. 
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37 §. 

Puheenjohtaja ilmoitti, että diskonttokoron 

alentaminen oli ollut kisiteltävänä. Johtokunnassa 

ja oli a~iassa tiedusteltu myöskin yksityispank-

kien mielipidettä. 

HerPa B.:zj:.i se~osti rahamarkkin ain tilaa 

osoittaen, että on ollut huo~attavi~sa erinäisiä 

oireita, jotka viitta~vat asemen helpottumiseen. Tä-

cä.n johdo~ta oli Johtokunnassa herännyt kysym;s dis-

konttokoron alentamisesta. Mutta kun oireet eivät 

anna vakuutusta siitä, että i_:::ysyväinen par-·antuminen 

raha~arkkinoilla olisi tapahtunut, ei Johtokunta ole 

vielä voinut tehdä esitystä koron alentamisesta. Li-

siksi r'uhuja ilmoitti, että suurpankkien kanssa asi -

asta neuvoteltaees~ nämä yleensä oliv~t olleet sit~ 

mieltä, että riittäviä perusteita alentamiseen ei 

ollut olemassa sekä ilmoit taneet, että vaikka S~omen 

Pan}:ki alentaisikin diskonttokorlcoa, eivät ..,ksitJis-

pankit voisi seurata esimerkkiä muuta kuin kenties 

h~rvoi~sa tapauksissa, silloinkin myönt~en vain :ie-

nen alennuksen. Pankkien tatolta oli niinik~än il-

~oitettu, että metsätöissä ei kuluvana talvena ol-

lut huomattavissa suJi~tuksia korkokannan johdosta. 
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Herr2 Nevenlinna ilmoitti olevQnsa i-

aik~isin a_ennuctoimenpiteisiin. 

Herra Wuolijaki yhtyi edelliseen p~hujaan 

1:. u:::1J.en kui tentin ihnettelev:::.nsii ,;k:::;i t~ i~-..=-[:!.nl-:kicn }c:m 

taa . 

He ... rn. Lc.vo.!}_~:.l~ oli myöskin epäillyt a::.en-

tamista. Puhujan mielestä olivc.t kurc:::it 

kcrkeat, Jwtta c.le~ta~iseen vcitc.isiin 

Herra Ry ti huomautti, että rankkien edus-

t~jat olivat käsityk ~enään l~ucunest , ettei tilan -

te rahamarkk!noi:la koko kev~&n kulue~.a ollut 

oäotettavi2~a helrott~mista. 

Herra Tanner ilmoitt i ol~vLnsa eroava1 a 

., ,k·n l L V · i ,e i ta. 3.htunut diskont t okoron korotus 

0 1 . 
.J. J.. puhujan mielestä ollut .oikke~ksellinen ; sillä 

011 tarkoitettu saojata val~ut~avaractaa . NJt oli a -

Rema toinen ja siitä s~Jst~ olisi pyrittävä mlÖSkin 

al ntamaan dis' onttoa. Mutta koska J ohtok~nta e i ol -

lut tehnyt 

0... u • P... 0 • ,. 1 e _.,· t ;:t -eivät tu11·c~ nou att m nn Suomen n}•"n men tt 1 
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paa, niin tä;tyi asian tällä kertaa raueta. Pu-

huja lausui kuitenkin toivomuksen, että Johtoku n-

ta seuraisi :ls~man kehitystä ja tekisi aikanaan 

esityksen diskonttokoron alentP.misesta. 

Herra R:lti ilmoitti., että Johtokunnan 

0iitös oli siten käsitettävä, ~ttä aseman kehi-

t y s t ä seurat t a i s i i n j a e s i t y s ko ro n a l en t am i se s t a 

tehtäisiin, silloin kun katsottaisiin alennus mah-

dolliseksi, pitämättä yksityispankkien kantaa rat-

kaisevana. 

Vakuudeksi: 
1 
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